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sobota 18. února
TANČÍRNA
sál TJ Spartak Slavíkovice ve 20 hodin

neděle 19. února
DĚTSKÝ KARNEVAL
ASPV TJ TATRAN zve děti na zábavné odpoledne. 
Připraveny jsou soutěže i tombola.
velký sál Záložny od 14 hodin

sobota 25. února
MĚSTSKÝ PLES – VI. ročník
Hraje kapela BLUE BAND COMPANY, zajištěn  
je catering, fotokoutek a bohatá tombola.
Vstupenky na ples jsou v prodeji v Městské 
knihovně Rousínov.
kulturní dům Záložna od 20 hodin

sobota 4. března 
ŠKOLNÍ PLES
Společenský ples zahájený polonézou žáků  
9. ročníku.
sál TJ Spartak Slavíkovice 

neděle 5. března
O PRINCEZNĚ, KTERÁ RÁČKOVALA
Apollo Tučapy uvádí známou televizní pohádku 
přenesenou na divadelní jeviště.
velký sál Záložny v 15 hodin

úterý 7. března
KONCERT FILMOVÝCH, MUZIKÁLOVÝCH  
A POHÁDKOVÝCH MELODIÍ
V kině ROKI žáci a pedagogové ZUŠ F. Sušila 
představí světově známé melodie, které zazní 
spolu s filmovou projekcí. 
koncertní sál ZUŠ F. Sušila v 18 hodin

sobota 18. března
VELIKONOČNÍ POHÁDKA ZE ZAHRÁDKY
Pro děti hraje pohádku Divadlo KAPSA  
Andělská Hora.
velký sál Záložny v 15 hodin

neděle 26. března
SMRTNÁ NEDĚLA VE SLAVÍKOVICÍCH
Tradiční obchůzka děvčat po dědině. 
sraz děvčat ve 13 hodin u sokolovny 
ve Slavíkovicích

středa 29. března
DEN PRO RODINU – VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ
Městská knihovna Rousínov ve spolupráci  
s MAS Vyškovsko zve na akci s ukázkami práce 
košíkáře a s možností vlastního tvoření. 
Záložna - knihovna a malý sál od 14 hodin

sobota 1. dubna
UKLIĎME ČESKO – UKLIĎME SI V ROUSÍNOVĚ
Zapojme se do úklidu v centru města i v jeho 
místních částech. Informace budou na 
www.rousinov.cz.
sraz v 9 hodin u městského úřadu 

úterý 4. dubna 
PROBOUZENÍ BROUČKŮ – JARNÍ VYCHÁZKA 
PRO DĚTI
sraz v 16:30 hodin u sokolovny 
ve Slavíkovicích

úterý 4. dubna 
APRÍLOVÉ MUZICÍROVÁNÍ
Veselými jarními tóny v podání žáků hudebního 
oboru ZUŠ přivítáme nejočekávanější období 
roku.
koncertní sál ZUŠ F. Sušila v 18 hodin

pátek 7. dubna
VELIKONOČNÍ POCHOD
sraz v 9 hodin u sokolovny ve Slavíkovicích 

17. – 23. dubna
ABSOLVENTSKÁ VÝSTAVA PRACÍ ŽÁKŮ 
VÝTVARNÉHO OBORU ZUŠ
Vernisáž je v pondělí 17. dubna v 18 hodin, 
otevírací doba bude na plakátech.
výstavní prostory Staré radnice

úterý 18. dubna 
PRVNÍ ABSOLVENTSKÝ KONCERT
koncertní sál ZUŠ F. Sušila v 18 hodin

24. a 25. dubna
PŘIJÍMACÍ TALENTOVÉ ZKOUŠKY  
DO HUDEBNÍHO, VÝTVARNÉHO A TANEČNÍHO 
OBORU ZUŠ
Informace budou na webu školy 
www.zusrousinov.cz.
prostory školy 14 – 18 hodin

Jubileum 96 let
Marie Novotná, Rousínov

Jubileum 95 let
Ada Wolfová, Rousínov

Jubileum 94 let
Helena Nohelová, Rousínov

Jubileum 93 let
Jindřiška Navrátilová, Rousínov
Vladimír Vlach, Kroužek

Jubileum 91 let
Anežka Sedlmajerová, Rousínov
Libuše Halouzková, Rousínov

Jubileum 80 let
Andrej Božek, Rousínov
Jiří Novák, Rousínov
Eva Kervitcerová, Rousínov

Jubileum 75 let
Zdeněk Chromý, Královopolské Vážany
Emília Sadílková, Kroužek
Sylvie Holzerová, Slavíkovice
Eduard Kalina, Slavíkovice
Josef Čalkovský, Vítovice
Lubomír Boubelík, Rousínov

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme, pře-
jeme hlavně pevné zdraví, pohodu a vitalitu do 
dalších let. 
Jubilantům popřály členky SPOZ, a výše uvedení 
dali souhlas se zveřejněním.

Odbor vnitřních věcí

ROUSÍNOVŠTÍ JUBILANTI

Blahopřejeme
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HISTORIE BUDOVY BÝVALÉ ŠKOLY V KROUŽKU REKONSTRUKCE BÝVALÉ ŠKOLY V KROUŽKU

Po několika letech příprav projektové dokumentace, stavebního povolení a žádosti o dotaci se  
v únoru 2022 započala rekonstrukce vnitřních prostor bývalé školy v Kroužku.

Budova školy byla v místní části Kroužek posta-
vena zednickým mistrem Františkem Tomanem 
z Rousínova za 13 tisíc zlatých v letech 1888 až 
1890. Slavnostně vysvěcena byla 30. srpna 1891 
a ve stejném roce zde začal učit pan učitel An-
tonín Zapletal. Posledním učitelem byl Václav  
Hlásenský, rodák z Kroužku č. p. 13. Škola byla 
uzavřena pro nedostatek žáků v roce 1972. 
V přízemí školy se nacházel učitelský byt. Ten byl 
přibližně v prostoru, kde se dnes konají volby. Ve 
dvoře školy měl pan učitel malé hospodářství. 
Tam, kde je dnes dětské hřiště, měl zeleninovou 
a ovocnou zahrádku. 
Po uzavření školy byl ve škole umístěn místní 
rozhlas a pravidelně probíhalo hlášení. Budo-

va se užívala obdobně jako v posledních letech. 
Prostory v přízemí byly využívány pro knihovnu, 
konání voleb a schůzky s občany. V patře, v býva-
lých třídách, se scházely maminky s dětmi a dru-
há třída byla využívána ke sportovním aktivitám.
V roce 2013 byla provedena rekonstrukce obálky 
budovy, kdy byla vyměněna okna, dveře a zatep-
lila se fasáda. 

Děkujeme paní Věře Piňosové za poskytnuté in-
formace.

Odbor VŽP

V minulosti byla budova z dotačních prostředků 
zateplena a proběhla výměna oken. Nyní oprava 
budovy spočívala především v nově provede-
ných vnitřních instalacích elektro, vody, kana-
lizace, topení a plynu. V patře byl vybudovaný 
nový byt, zbývající prostory v přízemí a v patře 
budou využity pro společenské scházení obča-
nů. Příčky v přízemí byly vybourány, provedeny 
nové podlahy, opravy omítek, SDK podhled s no-
vým osvětlením a vznikl jeden velký prostor pro 
občany. Bezbariérový přístup je zajištěn bočním 
vstupem, stávající sociální zařízení byla zrekon-
struována a kapacitně posílena. Společné pro-
story a byt jsou vytápěny dvěma samostatnými 
plynovými kondenzačními kotly. Součástí re-
konstrukce je i předláždění dvora, část oplocení, 
pergola a osvětlení dvora. 
V listopadu 2022 byly ukončeny stavební práce. 
Celou realizaci prováděla firma Izolservis, s.r.o. 
Brno. Celkový finanční náklad činil 5 470 232 
Kč, z toho náklad na byt 1 104 489,92 Kč. Státní  
fond podpory investic poskytl dotaci ve výši  
696 438 Kč na vybudování bytu.
Po koupi společenského domu ve Vítovicích  
a rekonstrukci bývalé hasičky v Čechyni je opra-
va bývalé školy v Kroužku dalším splněným úko-
lem z celé řady obnovy zastaralých nemovitostí 
v našem městě.

10. ledna letošního roku proběhlo slavnostní 
otevření. O program při zahájení se postarali žáci 
ZUŠ Františka Sušila Rousínov pod vedením Rad-
ka Dočkala a byla promítána smyčka fotografií 
budovy z minulosti a dnes. Také proběhlo úspěš-
né vystoupení kouzelníka, který byl našim hos-
tem. Za hojné účasti občanů Kroužku proběhla 
prohlídka budovy a první posezení. Občerstvení 
pomohli městu Rousínov zajistit hasiči Kroužek. 
V lednu byla budova využita při prezidentských 
volbách. Přejeme Kroužákům i ostatním, ať opra-
vené prostory využijí.

Zdeněk Šedý
místostarosta

Jak šel čas v Kroužku

1770 – zavedeno číslování domů 
 (za Marie Terezie)
1777 – obec znovu vysázena ovocným 
 stromořadím
1814 – postavena kaplička (zvonice)
1861 – umístěna barokní socha sv. Jana 
 Nepomuckého 
1867 – zřízen kamenný kříž na návsi
1885 – postavena silnice do Rousínova 
 (1 888 metrů)
1890 – vybudována škola
1901 – postavena silnice do Němčan 
 (4 122 metrů)
1903 – vysázeny Borky (6 000 stromů)
1908 – na návsi zřízen rybníček
1910 – zrušena obecní pastouška 
1912 – zmizely dochové střechy (poslední 
dochový mlat byl zničen vichřicí v roce 1947)
1917 – 15. července byl rekvírován zvon,  
 náhradní ocelový pořízen již v roce  
 1918, řádný ze zvonoviny v roce 1923
1919 – 13. dubna slavnostně zasazena 
 Lípa svobody

1920 – vybudován pomník padlým 
 v 1. světové válce
1921 – stržena poslední šindelová střecha
1921 – zaveden do obce elektrický proud, 
 do školy v roce 1932
1930 – proběhlo odvodnění pozemků
1933 – rozšířen lesík, vysázeno dalších 
 4 000 borovic
1939 – na Příhoně vysázeno 112 třešní 
 a asi 20 ořechů
1947 – zaveden obecní rozhlas
1959 – zavedeno trvalé autobusové spojení 
1960 – postaven kulturní dům
1965 – zásadním způsobem upravena náves
1972 – dokončeny chodníky a autobusová 
 čekárna
1972 – pro nedostatek žáků uzavřena škola
1973 – otevřeno fotbalové hřiště
1976 – Kroužek od 1. července připojen 
 k Rousínovu
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PŘEHLED DOTAČNĚ PODPOŘENÝCH PROJEKTŮ ZA LOŇSKÝ ROK

V roce 2022 se dařilo získávat pro město dotační příspěvky na akce z různých oblastí podpory. 
Jako vždy se snažíme dosáhnout na finanční podporu pro větší investiční, zejména stavební, akce 
ve městě, ale také na příspěvky pro menší neinvestiční projekty. Realizaci stavebních akcí jste 
jistě sami zaznamenali, o menších neinvestičních, se můžete dočíst v tomto článku.

V rámci péče o zeleň a snahy o realizaci projek-
tů s kladným dopadem na zadržení vody v kra-
jině se v loňském roce dokončila realizace dvou 
významných stavebních/výsadbových akcí na 
území města. Při akci s názvem „Založení ÚSES* 
vybraných ploch k. ú. Rousínov“ vznikly na čty-
řech územích obvodu města Rousínova biokori-
dory s výsadbou bylin, trav a dřevin, které jsou 
lemovány keřovými pásy a v některých místech 
oploceny (např. u Vítovic). Celkové realizační ná-
klady byly ve výši 5 400 000 Kč a z velké části  
(5 100 000 Kč) byly hrazeny z fondů Evropské 
unie. Zdroje Evropské unie pomohly financo-
vat také další „zelenou“ akci s názvem „Obnova 
sadu, IP a mokřady v prameništi Němčanského 
potoka“. Zde z celkové potřebné realizační část-
ky 11 700 000 Kč uhradila Evropská unie téměř 
11 100 000 Kč. Projekt byl dokončen v dubnu loň-
ského roku. Výsledek našeho snažení můžete 

sami posoudit při příjemné procházce mezi nově 
vzniklou soustavou tůni obklopenou výsadba-
mi nad Kroužkem směrem na Němčany. Menší 
vodní tůně loni vznikly také v Královopolských 
Vážanech, kde podpora ze strany Jihomoravské-
ho kraje činila téměř 200 000 Kč z celkových re-
alizačních nákladů 550 000 Kč.
Co se týče investičních stavebních akcí, poda-
řilo se nám získat finanční podporu pro řadu  
z nich. Státní fond dopravní infrastruktury Čes-
ké republiky spolufinancoval realizaci autobu-
sové zastávky a zabezpečení přechodu před  
ZŠ Habrovanská poptávkovým semaforem. Re-
alizace byla ukončena v srpnu roku 2022 a při-
spěla k výraznému zvýšení bezpečnosti zejména 
dětí ze základní školy. Stavba stála 3,7 miliónů 
korun, příspěvek fondu činil 2 milióny. Projekt au-
tobusové zastávky byl realizován také v Čechy- 
ni, kde byla stávající autobusová zastávka přesu- 

nuta před budovu bývalé hasičské zbrojnice. Fi-
nance jsme tentokrát získali od Jihomoravské-
ho kraje, který celou akci ve výši 1 800 000 Kč 
podpořil částkou 400 000 Kč. V letošním roce 
jsme získali finanční podporu na vybudování 
cyklostezky z autobusového nádraží na Sušilo-
vo náměstí. Stavba bude realizována od března 
letošního roku a bude stát téměř 2 400 000 Kč, 
z čehož přes 1 000 000 Kč dofinancuje Jihomo-
ravský kraj.
Čistotu města zajišťují Městské služby Rousínov 
a provádějí také údržbu cyklistických komuni-
kací, které máme ve městě k dispozici. Také tyto 
náklady se nám podařilo v loňském roce z části 
(ve výši 59 769 Kč) uhradit z dotačních fondů Ji-
homoravského kraje. 
V loňském roce byl za podpory Státního fondu 
podpory investic vybudován sociální byt v bývalé 
škole v Kroužku. Byt byl podpořen částkou téměř 
700 000 Kč. Aktuálně probíhá rekonstrukce tě-
locvičny na ZŠ Habrovanská, kde v rámci stavby 
přibyde také nová nářaďovna. Celou akci spolufi-
nancuje Ministerstvo pro místní rozvoj České re-
publiky částkou 3,5 miliónu korun z celkové ceny 
akce ve výši 9,5 miliónů korun. 
Letos nás čeká velká investiční akce v rozsa-
hu přes 55 miliónů korun. V plánu je vybudovat 
moderní knihovnu v areálu ZŠ Tyršova (v budově 
bývalého dívčího internátu nábytkářského učili-
ště). Stavební práce budou podpořeny z dotač-
ního fondu Ministerstva pro místní rozvoj České 
republiky částkou 20 miliónů korun. 

Některé naše dotační žádosti sice naplnily po-
žadavky dotačních fondů, ale z důvodu velké 
poptávky a omezených finančních zdrojů, jsme 
byli zařazení do pořadníku čekatelů. Z největších 
akcí, u kterých máme naději na příspěvek až ve 
výši 20 miliónů korun, je rekonstrukce budovy 
„Staré pošty“ na náměstí.

Za loňský rok bylo odvedeno velké množství prá-
ce, ale ani v letošním roce nezahálíme a již nyní 
připravujeme žádosti o finanční podporu nově 
plánovaných akcí. 
Nezbývá než si přát, aby byl rok 2023 dotačně 
neméně úspěšný než ten předchozí.

Lenka Kejlová
projektová manažerka

* ÚSES Územní systém ekologické stability
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MĚSTSKÉ SLUŽBY ROUSÍNOV MAJÍ PLNÉ RUCE PRÁCE PO CELÝ ROK

Ať je zima nebo léto, údržbu město potřebuje vždy. Pracovníci Městských služeb Rousínov jsou ve 
službě prakticky stále. Mnohé práce jsou sezónní, některé se dělají průběžně, ale zejména na udá-
losti související s výkyvy počasí je nutné reagovat okamžitě. Přes veškerou snahu lidskou však 
občas zasáhne i vyšší moc.

UKLIĎME ČESKO –  
UKLIĎME ROUSÍNOV

Město Rousínov se opět aktivně zapojí do celo-
státní úklidové akce „Ukliďme Česko“. 

STATISTIKA MATRIČNÍCH UDÁLOSTÍ 
A POČET OBYVATEL ZA ROK 2022

Sníh se odklízel už v noci
Bohatá sněhová nadílka, která přišla v předvá-
nočním čase, nám způsobila nemalé obtíže a vy- 
volala řadu rozhořčených reakcí občanů. Ve 
správě městských služeb je cca 35 km místních 
komunikací, z toho podstatnou část je potřeba 
udržovat ve dvou směrech, chodníků je více než 
16 km, a tak zimní údržba v případech hustého 
sněžení zabere poměrně dlouhou dobu. 

Tentokrát nám však okolnosti mimořádně ne-
přály. Aby se předešlo kalamitním stavům na 
komunikacích a chodnících ve správě městských 
služeb, začali pracovníci s odklízením sněhu již 
v nočních hodinách. Bohužel Murphyho záko-
ny fungují spolehlivěji než předpověď počasí 
a během prvních pár hodin práce se nečekaně 

porouchaly oba malé traktůrky na úklid sněhu 
a některé práce na chodnících musely být poza-
staveny. Opravy probíhaly dlouho do noci a hned 
poté se s odklízením chodníků pokračovalo. Toto 
zpoždění se však odrazilo v nespokojených te-
lefonátech občanů, zejména v místních částech 
Rousínova, kde komunikace a chodníky z důvo-
du dlouhotrvajícího sněžení znovu zapadávaly. 
V některých úsecích nebylo možné sníh odklidit 
z důvodu nevhodně zaparkovaných automobilů 
a nemožnosti průjezdu traktoru s radlicí. Proto 
bych rád vyzval občany, aby při parkování v čase 
sněhových kalamit zohledňovali možnost prů-
jezdu traktoru a nutnost ukládání odklizeného 
sněhu na volné odstavné plochy. Zároveň chci 
poděkovat pracovníkům městských služeb za 
obětavost, se kterou situaci zvládli.

Za rok 2022 se v Rousínově narodilo celkem  
54 dětí, z toho 28 děvčat a 26 chlapců. Zemřelo 
71 osob. Ve správním obvodu matričního úřa-
du Rousínov se uskutečnilo celkem 53 sňatků,  
29 bylo mimo obřadní místnost na jiném vhod-
ném místě a 8 sňatků bylo církevních. 
Počty obyvatel v místních částech:  
Čechyně 426 obyvatel
Královopolské Vážany  641 obyvatel
Kroužek  287 obyvatel
Rousínovec  693 obyvatel
Slavíkovice 687 obyvatel
Vítovice  320 obyvatel
Rousínov  2 505 obyvatel
V Rousínově má pobyt 485 cizinců. K 31. 12. 2022 
eviduje Rousínov celkem 6 044 obyvatel.

Markéta Hladká
Odbor vnitřních věcí, matrika

Hlavní celostátní úklidový den je vyhlášen na 
sobotu 1. dubna 2023. V Rousínově se k této ce-
lostátní akci chceme také připojit, a proto vyzý-
váme k účasti širokou veřejnost. S dobrovolníky 
se rádi uvidíme v sobotu 1. dubna 2023 v 9 hodin 
před budovou městského úřadu na Sušilově ná-
městí. 
Můžete se také přidat k úklidům v jednotlivých 
místních částech, o kterých Vás budeme dále 
informovat na plakátech, webových stránkách  
a v městském rozhlase.

Petra Nohelová
Odbor VŽP
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Kluziště si všichni oblíbili
Letošní sezona na městském kluzišti u atletic-
kého oválu začala již od 13. prosince 2022. Je 
krásné vidět, jak se během pár dní zaplnil rezer-
vační systém hodinových pronájmů. Příjemnou 
změnou oproti loňskému roku je i delší provoz-
ní doba, takže se dostane opravdu na každého. 
Kromě vyhrazených hodin pro veřejnost, kluziště 
dobře slouží školám a školním družinám, které je 
navštěvují s každodenní pravidelností. V příštím 
roce máme v plánu zvětšení plochy pro brusle-
ní a další drobné úpravy, aby bylo kluziště ješ-
tě komfortnější pro veřejné bruslení, pronájmy 
i hokejové zápasy. Na léto bude opět na plochu 
osazen plastový povrch na in-line brusle a flor-
bal. 

Veřejné osvětlení čeká modernizace
V loňském roce se naplno rozjela příprava na 
modernizaci veřejného osvětlení, které je v sou-
časné době výrazně neúsporné a mnohdy již 
neopravitelné. V letošním roce bude vyměně-

no 400 ks svítidel za úspornější LED osvětlení. 
Nevyhovující spínání pomocí osvitových čidel  
v rozvaděčích bude nahrazeno inteligentní 
SMART technologií. Pro větší úsporu elektrické 
energie vzniká plán pro tlumení a vypínání ně-
kterých světelných bodů tak, aby osvětlení ulic 
nekolidovalo s bezpečím a světelným pohodlím 
občanů.

Výčet činností, které Městské služby Rousínov 
vykonávají, by byl dlouhý a mnohá práce je ne-
viditelná.  Příkladem toho, co je vidět, je vánoční 
výzdoba našeho města. Vánoční strom ozdobe-
ný novým osvětlením a rozšířený betlém u Staré 
radnice mají „na svědomí“ pracovníci městských 
služeb. Chválu slyší každý rád a příznivé ohlasy 
nejen Rousínováků nás opravdu potěšily.

Jan Brtník
vedoucí Městských služeb Rousínov Máme různé styly učení, ale sdílíme stejný cíl. 

Ceníme si toho, že v rousínovské základní škole 
mají učitelé prostor pro to, aby využívali různé 
metody. Jejich kombinace poskytuje příležitost 
k úspěšnému vzdělávání a kvalitnímu rozvoji 
všech dětí. Dlouhodobě podporujeme žáky se 
speciálními vzdělávacími potřebami. Kromě vý-
uky každoročně organizujeme desítky pestrých 
aktivit přírodovědných, jazykových, kulturních, 
sportovních. Zapojujeme se do rozsáhlých i men- 
ších projektů. Zdárně se rozvíjí aktivní činnost 
žákovského parlamentu, skrze který prosazu-
jí naši žáci svoje nápady a připomínky k chodu 
školy. Pro žáky, a často spolu s nimi, realizujeme 
mnoho velkých oblíbených akcí. Patří mezi ně 
školní akademie, ples, adaptační pobyt Motýl, 
lyžařské kurzy, dny otevřených dveří, Vánoční 
jarmark, Velikonoční dílničky, víkend otevřených 
zahrad. Jsou přínosné pro širokou komunitu ob-
čanů, nejen těch, kteří mají přímé spojení se ško-
lou. Ve škole funguje řada kroužků. K tomu vše-
mu je potřeba dobré vedení a kvalitní zázemí. To 
máme. V posledním desetiletí se ve škole výraz-
ně zmodernizovaly učebny a doplnilo vybavení. 
Vybudovali jsme zahradu, která získala certifikát 

Ukázková přírodní zahrada. V zahradě učíme  
a jezdí se do ní inspirovat i školy ze zahraničí. 

Aktuálně škola řeší kvalitní začlenění výuky digi-
tálních technologií dle kritérií, která budou pod-
le MŠMT závazná pro všechny školy až od roku 
2024. Týmy žáků realizují dva žákovské projekty 
rozvíjející jejich podnikavost, to znamená schop-
nost využívat příležitosti, nápady a vytvářet 
z nich hodnoty pro ostatní. Připravují se další 
akce společného učení žáků pro okolní školy, o té 
poslední se velice pochvalně zmiňuje Slavkov-
ský zpravodaj ve svém posledním vydání. Výčet 
všech aktivit by byl pestrý a velmi dlouhý. Mnoho 

V NAŠÍ ŠKOLE PŘIJÍMÁME STÁLE NOVÉ VÝZVY

Rousínovská základní škola žáky vzdělává, což je prioritou z její podstaty, ale je současně i živou 
organizací, která připravuje mnoho aktivit nejen pro ty, kteří jsou součástí školy. Souhrn činností 
je velký, ale mnozí z Rousínováků o nich neví. Jak se ve škole učí a co škola nabízí? Snad Vám od-
poví následující článek. 
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A PŘECE SE JEZDILO! 

Bude dostatek zájemců z řad sedmáků? Uspořádáme jeden nebo dva? Napadne tento rok sníh?  
A bude ho dostatek na to, abychom lyžovali? Otázky se od začátku školního roku neodbytně honily 
hlavou organizátorům letošního lyžařského kurzu. A odpovědi? Ano, dva, ano, ne.

Před koncem roku krásně a nemálo chumelilo. 
Podmínky na zasněžených horách dávaly naději, 
že 63 přihlášených kluků a holek ze sedmých tříd 
doplněné o dvacet osmáků (spokojených absol-
ventů loňského kurzu) prožije parádní týdenní 
pobyt na Gruni v Beskydech se vším všudy. Jen-
že na přelomu roku nastala obleva a sníh mizel 
před očima. Termín 8. – 20. ledna se blížil. Mož-
nost zrušit kurz jsme vyloučili a podařilo se nám 
najít řešení. Objednali jsme autobus u místního 
dopravce, který nás vozil do střediska Bílá. Tam 
byla v provozu sjezdovka pro pokročilejší i kva-
litně připravený vybavený areál pro začátečníky. 
Zvládli jsme každodenní náročný pěší přesun  
k nástupnímu místu autobusu, který neměl po-
volení vyjet až k Domu svatého Josefa, kde jsme 
bydleli. A tak, včetně vycházky na Bílý kříž v od-
počinkový den, účastníci nachodili každý týden 
okolo 50 kilometrů s nemalým převýšením, na-
štěstí bez zavazadel. Pohybu i pobytu v krásné 
zimní znovu zasněžené přírodě tedy bylo dost. 
Večer probíhaly různé hry a aktivity, například  
s tématem desatera lyžaře a snowboardisty 

nebo se zaměřením na nebezpečí hor. Nechyběl 
maškarní průvod a tradiční závody ve slalomu. 
Pokrok v kvalitě jízdy ze svahu byl u všech zřej-
mý.
Náš pobyt okořenila média. Při příjezdu prvního 
kurzu jsme zahlédli kameru a mikrofon televize 
Nova. Vyhověli jsme žádosti reportéra a do éte-
ru letěly záběry našich žáků. Aby to nebylo líto 
těm, co jeli na druhý turnus, přímo na sjezdovce 
je v polovině týdne natočila Česká televize. Ne-
čekané náhody vyvrcholily před odjezdem domů 
– auto dalšího natáčecího štábu zastavilo poblíž, 
když už jsme seděli v autobuse.
Za zúčastněné žáky - závěrečné hodnocení sed-
máka Miloše: „Lyžařský kurz byl super, hodně 
super. Ani mi nevadilo, že jsme museli šlapat ko-
pec, aspoň jsme si mohli máknout. Jsem rád, že 
aspoň trochu nasněžilo a šlo to vše uskutečnit  
v dobrém. Aktivity a hry byly také super. Chtěl 
bych si lyžák ještě někdy zopakovat.“

Za instruktory – učitele ZŠ Rousínov 
Hana Pivečková

dalších plánů čeká na uskutečnění. Známe i své 
slabiny. Rezervy máme v prezentaci školy na ve-
řejnosti, zlepšit lze oblast komunikace.  
Pracujeme v Základní škole Rousínov řadu let. 
Je to velká škola a nabízí se její přirovnání k ob-
rovskému pohybujícímu se plavidlu s početnou 
posádkou. Denně téměř 650 žáků, na 60 peda-

gogických pracovníků a okolo 20 provozních 
zaměstnanců přesně ví, co, kde a jakým způ-
sobem dělat každou minutu. Jedná se o důmy-
slně propojený funkční systém. Nežije však ve 
vzduchoprázdnu, je v interakci s více než 1 300 
zákonnými zástupci, širokou laickou i odbornou 
veřejností. Samozřejmě také se zřizovatelem, 
ministerstvem a jinými zainteresovanými insti-
tucemi. Musí okamžitě reagovat na různé nena-
dálé události, měnící se společnost. V poslední 
době se tato její schopnost projevila při řešení 
složitých situací vyvolaných onemocněním co-
vid, příchodem ukrajinských dětí, změnami ve 
způsobu financování, rostoucím napětím ve spo-
lečnosti i zhoršující se sociální a finanční situací. 
Škola také věnuje velkou pozornost narůstajícím 

požadavkům na vzdělávání, ať už se jedná o fi-
nanční a počítačovou gramotnost, kritické my-
šlení, osvojování tzv. soft skills, prevenci závis-
lostí, klimatickou změnu, well-being.   
Do školy chodil každý. Každý má tedy vlastní 
představy, založené na osobních zkušenostech. 
Jeden to vidí tak, druhý opačně. Část rodičů po-
žaduje klasiku, větší disciplínu, více domácích 
úkolů, tradiční známkování. Opačný pól před-
stavují ti, kteří chtějí volnost, přejí si interak-
tivní metody, formativní rozvíjející hodnocení.  
A v dennodenním kolotoči se někdy zapomíná 
na to, že prioritním cílem a středobodem veške-
ré činnosti školy musí být rozvoj žáků, podpora 
všech dětí. V příjemném bezpečném prostředí, 
kde táhnou za jeden provaz ideálně všechny za-
interesované strany. Jak to u nás chodí, se můžete 
po domluvě kdykoliv podívat. Jste vítáni i ve výuce. 
Se školou je to jako se zahradou. Nikdy nelze 
říct, že je hotová. Škola si nesmí připustit, že je 
skvělá. Její složitý organizmus se bez ustání vy-
víjí a musí se zdokonalovat. V naší škole na tom 
pracujeme. Na této cestě přijímáme nové výzvy, 
vzděláváme se a hledáme nové způsoby práce. 
Je přirozené, že občas i chybujeme. Každá chyba 
je však šancí ke zlepšení. Využijme tedy tyto pří-
ležitosti a měňme naši školu společně, aby děti 
vychovávala a připravovala pro budoucnost.  

 
Hana Pivečková,  Eva Smejkalová, 

Šárka Svobodová 
a další učitelé a zaměstnanci školy 
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V ČASE VÁNOC POMOHLY I DĚTI ZE ZŠ ROUSÍNOV

Čas Vánoc je dobou, kdy zcela přirozeně myslíme na druhé. V tomto období je vcelku běžné, že 
lidé přemýšlejí, jak pomoci druhým – těm, kteří žijí sami či v nedostatku, prostě lidem, kteří jsou  
v nouzi. Proto i děti z Žákovské rady ZŠ Rousínov napadlo, že by bylo dobré podpořit nějakou cha-
ritativní činnost. 

ADVENTNÍ ČAS V MATEŘSKÉ ŠKOLE ROUSÍNOV

Ptáte se, jak jsme ho prožili ve školce? A jak jsme se naladili na Vánoce?

PODĚKOVÁNÍ ŽÁKŮM ZÁKLADNÍ ŠKOLY ROUSÍNOV

Ve spolupráci se základní školou v Rousínově, jmenovitě s panem učitelem Janem Tvrdíkem, byly 
před Vánocemi předány ruční výrobky žáků – vánoční přáníčka – seniorům v DCHB.

Každé přáníčko bylo originální a vykouzlilo krás-
ný úsměv na tvářích našich seniorů. Touto ces-
tou bych chtěla poděkovat i jejich jménem jak 
žákům, tak i pedagogům školy, kteří u dětí pod-
porují tvořivost, ale také sociální cítění, do které-

ho spadá i empatie.
Laskavých skutků není nikdy dost.

Naďa Kabelková
Pečovatelská služba města Rousínova 

Společně jsme se dohodli, že pomohou dětem, 
jejichž rodiny jsou v materiální nouzi, a proto by 
nejspíš od Ježíška nedostaly žádné dárky. Vybra-
li jsme charitativní akci Krabice od bot. Všechny 

třídy ze školy na ulici Habrovanská se do akce 
nadšeně zapojily a daly dohromady desítky dár-
kových krabic naplněných drobnými dárky pro 
děti ve věku od 5 do15 let. V úhrnu se jednalo 
asi o šedesát kilogramů dárků! Tyto jsme zaslali 
poštou do centrály Diakonie České církve evan-
gelické do Prahy, odkud je rozeslali potřebným 
dětem.
Žáci byli také vyzváni, zda by nechtěli vytvořit 
vánoční přání pro seniory a zdravotně postiže-
né osoby žijící v Domě – centru harmonického 
bydlení, který provozuje město Rousínov. Tuto 

výzvu někteří žáci a žákyně přijali a dohromady 
vytvořili čtrnáct přání. Tato jsme předali osobně 
na Městský úřad Rousínov, odkud putovala do 
rukou vybraným obyvatelům Centra harmonic-
kého bydlení. Všichni prý byli příjemně překva-
peni a potěšeni touto malou pozorností.
Poslední akcí, do které se žáci naší školy zapojili, 
byla Tříkrálová sbírka. V tomto případě se ne-
jednalo přímo o akci organizovanou Žákovskou 
radou, ale i tak jsme moc rádi, že se děti přidaly. 
6. ledna, přímo na Tři krále, se v různých částech 
Rousínova i v okolních obcích sešly skupinky 
dobrovolníků. V nich často figurovali i žáci naší 
školy. Skupinky se pustily do výběru příspěvků 
pro dobročinnou organizaci Charita České re-
publiky. Všichni se vrátili spokojení a s naplně-
nými pokladničkami i srdci. Většina darujících je 
přijímala s nadšením a radostí. Koledníci i dárci 
zaslouží velké díky. 
Děkujeme všem žákům, rodičům i učitelům, kte-
ří se do výše zmíněných akcí zapojili a podpořili 
dobré myšlenky. Věříme, že pomáhat má smysl.

Jan Tvrdík
učitel ZŠ Rousínov

Hned první adventní neděli se děti z pěveckého 
sboru Puntík zúčastnily rozsvěcování vánočního 
stromu na náměstí. Koledami a vánočními písně-
mi pomohly přivolat tu správnou náladu a pak už 
se vánoční přípravy rozběhly po celé škole. Paní 
učitelky spolu s dětmi krásně vyzdobily třídy. Na 
chodbě stál vánoční stromeček a ve třídách ne-
mohly chybět adventní věnce. Na postupně roz-
svěcovaných svíčkách jsme s dětmi odpočítávali, 
jak rychle se blíží ten tolik očekávaný den.
V pondělí 5. prosince nás navštívil Mikuláš s an-
dělem a hodným čertíkem, který děti za jejich 
odvahu a celoroční práci odměnil balíčkem s dob-
rotami.

Ve středu 7. prosince jsme přijali pozvání na Vá-
noční koncert do rousínovské základní umělec-
ké školy. Potěšily nás výkony dětí z hudebního 
a tanečního oboru a obdivovali jsme rozmanitá 
výtvarná díla vystavená na chodbách.
Od 12. prosince se postupně ve všech třídách ko-
naly vánoční besídky pro rodiče. Děti zde před-

vedly něco z toho, co se naučily za necelé čtyři 
měsíce. Ať to byly písně, básně, krátké pohádky, 
nacvičené tance nebo dokonce dlouhá pohád-
ka, vše sklidilo velký úspěch. Některým rodičům 
ukápla i slzička radosti z výkonu jejich malých 
ratolestí.
V posledním předvánočním týdnu nás čekalo 
tradiční „vánoční koledování“. To je krátké pás-
mo, které nachystají paní učitelky s pomocí dětí, 
a na němž se sejde celá škola. Tentokrát jsme 
zhlédli pohádku O dvanácti měsíčkách, kterou 

téměř profesionálně zahrála třída Kuřátek, pě-
vecký sbor Puntík zazpíval koledy a trio učitelek 
si připravilo krásnou vánoční píseň s doprovo-
dem nástrojů. Poté už jsme se (plní očekávání  
a napětí) rozešli do svých tříd, kde nás čekala  
vánoční nadílka. Zazpívali jsme koledy, rozbalili 
si dárky a těšili se z nich.
To však ještě nebylo vše – hned následující den  
k nám přišli „třeťáci“ z místní základní školy  
a pod vedením svého pana učitele zahráli našim 
dětem betlémský příběh. Při té příležitosti jsme 
mohli také pozdravit kamarády, kteří školku dří-
ve navštěvovali.
A pak už to opravdu bylo „jen pár dní do Vánoc…“, 
kdy jsme se radovali z nových hraček, zpívali ko-
ledy a povídali si o Štědrém dnu, který už byl za 
dveřmi.

učitelky 7. třídy MŠ Rousínov
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ZUŠKA V POLOČASE JUBILEJNÍHO ŠKOLNÍHO ROKU

Pokud bych v úvodu článku použila hudební terminologii, tak jsme letošní školní rok začali „alleg-
ro“ (rychle), pokračovali postupným „accelerandem“ (zrychlování) a do nového kalendářního roku 
jsme se přehoupli „prestissimo“ (velmi rychle). 

Nestává se často, abychom si v jednom roce 
a v jednom městě připomínali 800 let od prv-
ní zmínky o něm a 70 let od vzniku uměleckého 
školství. Obě významná výročí si kontinuálně 
připomínáme od podzimu 2021 sérií veřejných 
akcí i mimo rousínovský region. V našem městě 
jsme je s jeho hlavními představiteli, veřejností  
a žáky všech oborů oslavili v září a listopadu. 
Zasloužený oddech nás ovšem potom vůbec ne-
čekal. Po dvouleté nucené „covidové“ přestávce 
jsme navázali na již letitou tradiční spolupráci  

s Českým červeným křížem a zahráli v Besed-
ním domě ve Vyškově bezpříspěvkovým dárcům 
krve. Děti z pěveckého sboru mohly konečně 
svým zpěvem rozsvítit vánoční strom na náměstí  
a společně s diváky se pak všichni ohřáli ve vá-
nočně vyzdobené ZUŠce a prohlédli si výstavu 
prací žáků výtvarného oboru. V předvánočním 
čase vystoupili naši žáci pod vedením svých pe-
dagogů dvěma koncerty také pro děti z MŠ Rou-
sínov. Pro seniory jsme tradičně připravili přímo 
v rousínovském interiéru D-CHB adventní hu-

Vystoupení pro Český červený kříž v Besedním domě ve Vyškově

Rozsvícení vánočního stromu na náměstí
Slavnostní vyhlášení výsledků soutěže Obraz 
pro Fénix v Brně

Vánoční vystoupení v D-CHB

Vánoční koncert

Slavnostní otevření rekonstruované bývalé 
školy v Kroužku

Rousínovský betlém

Dotváření postav pro rousínovský betlém
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dební odpoledne. Pro veřejnost byl opět přichys-
tán Vánoční koncert. Výtvarníci ve svých lekcích 
pracovali na dotvoření dalších postav rousí-
novského betléma a dvě naše mladé výtvarni-
ce udělaly obrovskou radost nejen sobě a svým 
pedagogům, ale nám všem. Žákyně Adéla Kubí-
ková ze třídy pana učitele Jana Nohela se stala 
absolutní vítězkou soutěže Obraz pro Fénix. 
Výtvarnou práci Veroniky Škaroupkové ze třídy 
paní učitelky Veroniky Jánské si pro své PF 2023 

vybral senátor pro obvod Vyškov MUDr. Karel  
Zitterbart, který v lednu přijel autorce do naší 
školy osobně poděkovat. Ihned po vánočních 
prázdninách – v prvních dnech nového roku – 
jsme se podíleli na slavnostním otevření rekon-
struované bývalé školy v Kroužku a ani tentokrát 
nechyběl tradiční Novoroční koncert v sále naší 
školy. 
A co nás čeká v nejbližším období? Připomínky 
obou již zmíněných významných výročí v naší re-
žii nemají konce. Výjimečnou akcí bude výstava 
výtvarných děl našich žáků v prostorách Sená-
tu ČR v Praze zahájená 28. února vystoupením 
žáků a pedagogů hudebního oboru. Už na začátku 
března se můžete těšit na další populární Koncert 
filmových, muzikálových a pohádkových melodií. 
Neváhejte tedy tuto oblíbenou akci navštívit. Při 
ní se totiž z našeho sálu opět stane známé kino 
ROKI (ROusínovské KIno), v němž budeme hrát  
a současně promítat. Těšíme se na Vás!

Hana Jánská
ředitelka ZUŠ Františka Sušila

Ačkoli se jedná o turnaj dvojic, tentokráte se ho 
zúčastnil lichý počet třinácti hráčů, protože ne 
všem z přítomných nemoc dovolila postavit se 
s pálkou za stůl, a tak jedna “dvojice“ nakonec 
hrála ve třech.
Těmi, kterým třináctka přinesla štěstí, a přidali  
k tomu i nezbytnou dávku umu, jak krotit kus bí-
lého kulatého plastu, byli Miloš Flössler s Rad-
kem Zugarem na prvním místě, Pavel Malý se 

Zdeňkem Kouřilem na druhém a Franta Idrný se 
Svaťou Kočařem na třetím.
Tato společensko-sportovní akce proběhla tedy 
jako každý rok velmi úspěšně a taktéž hodně 
úspěchů přeji z pozice předsedy Sokola všem 
našim družstvům (4 družstva dospělých a 2 žá-
kovská) do druhé poloviny sezóny 2022/23.

Roman Malý

Poslední posezení seniorů v roce 2022 se usku-
tečnilo 14. prosince za účasti 47 bavících se účast-
níků při hudbě a s tombolou. Mnozí z nás navštívili 
všechny vánoční koncerty a divadelní představe-
ní, které se konaly v Rousínově. Také jsme chodili 
na různé vycházky, například tradičně na Jelenici, 
do Bukovinky a na Kalečník. Prošli jsme se také do 
Olšan na statek, kde jsme měli posezení. Tento-
krát se nás sešlo 38.
První setkání seniorů v roce 2023 se uskutečnilo 
18. ledna. Mezi všemi 50 účastníky vládla velká 

spokojenost. Dokonce mezi nás přijelo 7 seniorů 
z Vážan nad Litavou.
V předvánočním čase jsme ukončili cvičení v tělo-
cvičně na Habrovanské a od ledna cvičíme v tělo-
cvičně na Tyršové. Rodiče a děti cvičí ve Svornosti.
Těšíme se na Vaši účast při různých akcích v roce 
2023.

Magda Rothkögelová

Návštěva senátora MUDr. Karla Zitterbarta 
v ZUŠ

Novoroční koncert

VÁNOČNÍ TURNAJ STOLNÍCH TENISTŮ TJ SOKOLA ROUSÍNOVEC

Oddíl stolního tenisu rousínoveckého Sokola pořádal v mezidobí vánočních a novoročních oslav 
turnaj, který již několik let nese příznačné adjektivum vánoční. 

VÁNOČNÍ ČAS SENIORŮ A ČLENŮ ASPV 

Vánoční čas jsme využili k zábavě i ke sportu a těšili jsme se z toho, že můžeme být spolu.
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Hned první listopadovou sobotu uspořádali naši 
stárci Kácení máje. Populární a oblíbená hudební 
skupina Akcent přilákala hlavně mládež, sál byl 
od počátku zaplněn do posledního místečka. 
To ještě nikdo nevěděl, jaké překvapení stárci 
pro hosty připravili. Za znění řízného pochodu 
vstoupil do sálu indiánský náčelník i s mohutným 
totemem, za ním celý indiánský kmen. Pěkně při-
chystanou choreografií takto netradičně zahájili 
rozcházení stárků. V indiánském duchu se nesla 
i celá zábava. Po půlnoci se vydražila mája a do 
rána se tancovalo a zpívalo…
Další pátek v podvečer se v tělocvičně sešlo asi 
70 dětí, některé i se svými rodiči. Uspávali se 
broučci. Na zpáteční cestě na všechny čekala 
stezka odvahy. Tak nazdobit broučkům krovky  
i tykadla a jen se zhaslo pouliční osvětlení, vyra-
zili jsme vesnicí s lampiónky, svítilničkami i sví-
tícími maskami až na louku u dálnice, kam jsme 
uložili broučky pěkně do trávy a suchého listí  
k zimnímu spánku. 

Stezka odvahy byla osvětlená pouze malý-
mi světýlky, ale bylo vidět od jednoho světýlka  
k druhému, takže nikdo nemohl zabloudit. Co nás 
na té cestě čekalo? Čarodějnice, čerti, vodník, vlk, 
Karkulka, bílá paní, duchové, rudá maska se sví-
tícím mečem, Hejkal, bludičky – báli se i někteří 
rodiče. A nakonec hodný Honza, který všechny 
obdaroval sladkou dobrotou a ukázal správnou 
cestu. V cíli byl nachystaný teplý čaj a pro děti  
i odměna. Myslím si, že to byla vydařená akce.

Mikulášské cvičení – na to se těší děti nejvíc. Ně-
které mají sice obavy, zda je neodnese čert, ale 
nakonec vždycky všechno dobře dopadne. Letos 
k nám Mikuláš zavítal první prosincový pátek, 
ale ještě než přišel i s anděly a s čertem, zacvičilo 

si 73 dětí na přichystaném nářadí. Nejdříve před-
vedli své závodní sestavy ti, kteří se připravovali 
na gymnastické přebory, pak si všichni ostatní 
vyzkoušeli, co na nářadí dovedou. Mikuláš to 
všechno viděl, děti pochválil i za mikulášské, vá-
noční i zimní básničky a písničky a velice štědře 
je odměnil. To už se čerta vůbec nikdo nebál.
Je středa 7. prosince 18 hodin. Pod rozsvíceným 
vánočním stromem před sokolovnou v živém 
betlémě spí v jesličkách na slámě krásné Jezu-
látko. Malý amatérský sboreček zpívá Rolničky, 
rolničky a ke zpěvu dalších osm vánočních koled 
se připojují i někteří z asi 150 přihlížejících. Pak za 

VE SLAVÍKOVICÍCH JE STÁLE ŽIVO

Koncem listopadu, kdy byla uzávěrka předchozího zpravodaje, jsme se intenzivně připravovali na 
prosincové regionální přebory ve sportovní gymnastice. Na psaní článku nebylo vůbec pomyšlení. 
Nyní si můžete přečíst, co se u nás všechno stihlo.

znění písně My tři králové jdeme k vám, přinášejí 
Tři králové Ježíškovi vzácné dary. Nechyběli ani 
pasáčkové s kozami. Organizátoři připravili pro 
návštěvníky svařené víno i teplý čaj, naše babič-
ky opět nezklamaly a jejich dobroty chutnaly ne-
jen dětem. Děkujeme.
Regionální přebory ve sportovní gymnastice se 
uskutečnily v sobotu 10. prosince v tělocvičně 
Základní školy Rousínov. To mezi dětmi „řádila“ 
chřipka i spálová angína, což ovlivnilo i počet 
našich účastníků na pouhých devět. Ti závodili 
v pěti věkových kategoriích. Všem však musíme 
poděkovat za vynikající předvedené výkony. Vý-
sledky byly nad očekávání krásné:
předškoláci – hoši – 1. místo Filip Janda, 2. místo 
Josef Opluštil
předškoláci – dívky – 1. místo Eliška Skokanová, 
2. místo Květa Osičková, 4. místo Laura Čermá-
ková, 5. místo Nikol Pleša, které se nepovedl  
přeskok, jinak by závody vyhrála.
mladší žáci – 1. místo Rostislav Blahynka
mladší žákyně – 1. místo Anna Žeravíková
starší žáci – 1. místo Maxmilián Čermák
Gratulujeme a přejeme do další přípravy ještě 
více energie a na krajských přeborech v dubnu 
opět tak pěkné umístění.

Poslední předvánoční cvičení se neslo jedno-
značně v duchu nadcházejících Vánoc. Na cvi-
čence všech věkových kategorií čekal v tělocvič-
ně nazdobený stromeček, pod ním velká krabice 
s překvapením, také betlém a nad ním velká vá-
noční kometa plná blikajících svíčiček. Povída-

li jsme si o vánočních zvycích a obyčejích, děti 
vyprávěly, jak probíhá Štědrý den právě u nich 
doma, zpívali jsme koledy a na závěr se odtajnil 
obsah krabice – samozřejmě pro každého malá 
sladkost i ovoce. Popřáli jsme si šťastné a veselé 
a všechny jsme pozvali na tradiční předsilves-
trovský pochod.

Vánoční turnaj v malé kopané pořádal fotbalový 
oddíl naší TJ ve středu 27. prosince. Systémem 
každý s každým se utkalo 5 čtyřčlenných druž-
stev mládeže i dospělých. Byl to lítý, ale spra-
vedlivý boj o každý míč, o každý vstřelený gól. 
Letos poprvé nezvítězili favorité, o kterých nikdo 
nepochyboval. O první místo je připravili úplní 
nováčci. Blahopřejeme vítězům. Pochvalu však 
zaslouží úplně všichni zúčastnění. Pěkné ukon-
čení podzimní sezony pokračovalo společným 
přátelským posezením do pozdních nočních ho-
din. 
Tradiční, již 39. ročník, předsilvestrovského po-
chodu startoval v Bukovince, kam všech 47 do-
spělých, 19 dětí a mládeže, 2 kočárky a 2 psy od-
vezl autobus, který opravdu „praskal ve švech“. 
Vyfotit se a pak už každý podle svých sil a zdra-
vého uvážení na jednu z nabízených tras od pěti 
do šestnácti km. Nejkratší z rozcestí u hájenek 
ke Třem javorům a kolem olšanského rybníka a 
bývalé farmy Bolka Polívky do Habrovan. Od Tří 
javorů se někteří vydali na Kalečník a do Vítovic. 
Většina se ale vydala na tu trasu nejdelší - nejdří-
ve na Malou říčku, odtud na Kalečník a dále přes 
Vítovice cyklostezkou do Královopolských Vážan 
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až do Slavíkovic. Kdo nechtěl do Vážan, zkrátil si 
cestu do Slavíkovic polem kolem Leznarového 
kříže. Některé úseky cest byly sice blátivé, ale 
nikomu to nevadilo. Pozorovali jsme kouzlo zim-
ní přírody a dýchali zdravý lesní vzduch, který je 
balzámem na průdušky a který nám tolik chybí 
ve Slavíkovicích. Kdo nedošel až do cíle pěšky, 
dovezl ho autobus. Pro všechny bylo připraveno 
teplé pohoštění ve slavíkovickém pohostinství.
Jubilejní 40. ročník je už naplánovaný, můžete se 
k nám určitě připojit! 
Ještě jedna akce se již nyní dá nazvat tradiční. Je 
to novoroční koupání otužilců v olšanském ryb-
níku Haltýř. 1. ledna přesně v 11 hodin vstoupili do 
ledové vody jen ti opravdu odvážní. Z naší TJ to 
bylo letos pět fotbalistů a tři ženy. Mají náš veli-
ký obdiv. Není to jen na Nový rok, celou zimu vždy 
o víkendu je můžeme vidět v Lulči U Libuše, jak si 
v ledové vodě utužují svoje zdraví.
Florbalový turnaj pro dorost a starší žactvo  
s naší účastí se uskutečnil v neděli 22. ledna 
v Tovačově. Sešlo se tu sedm družstev, která 
hrála systémem každý s každým. Pro chlapce  
z naší TJ to byla premiéra, ještě nikdy se neutkali 
s cizím družstvem. Přes relativní nezkušenost si 
vedli velice dobře. Hravě zvládli zdolat Tovačov 
a následně i Olomouc shodně s převahou 5:2.  

Z turnaje si přivezli krásné páté místo, zkuše-
nosti a řadu zážitků. Nejúspěšnějším střelcem 
 v dresu Spartaku Slavíkovice se stal Václav 
„Redmi“ Šubrt, kterému sekundovali ostříle-
ní spoluhráči Lukáš Valehrach a David Nezval. 
Slavíkovickou chasu oddaně hájili Štěpán Mlčák  
a Daniel Čech. Děkujeme za vzornou reprezenta-
ci naší TJ, gratulujeme a přejeme na dalších tur-
najích hodně úspěchů.

Dobroslava Mezihoráková

Kouzelnou zimní atmosféru vyčaroval i sníh, kte-
rý napadl 2. prosince, a tak se stala o den pozdější 
cesta do sálu za Mikulášem díky sněhové nadílce 
i novému betlému u zvoničky třpytivě tajemnou. 

Příchod Mikuláše do slavnostně nazdobeného 
sálu okrašlovali dva andělé a jitřilo několik čer-
tů probíhajících sálem a hledajících nezbedníky. 
Po chvilce rozpaků našly děti odvahu vystoupat 
na pódium za Mikulášem, a některé dokonce i za 
čerty k pekelnému ohni. Pěkné básničky a písnič-
ky byly odměněny a po nadílce zahrál všem pří-
tomným DJ Rabbit božské i pekelné hity na miku-
lášské diskotéce, při které s tančícími dětmi na 
parketu až do večera doslova šili všichni čerti…

Na zlatou neděli 18. prosince 2022 připravila 
Vítovická chasa spolu s TJ Sokol předvánoční 
setkání u betléma s živou hudbou a teplým ob-
čerstvením. Přestože mnohé v období svátečním 
uvěznil doma nějaký ten moribundus, sešlo se 
nás dost na kus řeči i na koledy, které jsme si za-
zpívali s Květou Šmerdovou a s jejími klávesami. 
V kulise zasněžené dědiny jsme se mohli zahřát 
zevně u ohniště i vnitřně teplou polévkou, ne-
alko punčem či svařákem. Děti si vytvořily přá-
níčka pro Ježíška, pustily si na vodě rozsvícené 
lodičky ze skořápek ořechů a zhotovily vánoční 

ozdoby, kterými pak zkrášlily stromeček u bet-
léma. Děkujeme chase v čele s Vojtou Červinkou 
za výborný způsob, jak si zajít na zimní vycházku 
se svátečně laděným cílem a za možnost vnitřně 
se kochat novým betlémským dílem, které zdo-
bilo okolí zvoničky. Na Štědrý den se rozsvítilo 
poslední číslo adventního kalendáře právě na 
Ježíškových jesličkách. Bylo to jako v pohádce…
30. prosince odpoledne se loučili nejen rybáři  
s rybářským rokem. Aby jim u rybníka nebylo 
zima, navařili dršťkovou a gulášovou polévku, 
která přítomným přišla vhod – po 120 litrech 
se zaprášilo do posledního šufánku. Pod vodou 
si na háček rybky k radosti rybářů cestu lehce 
našly, horší to bylo nad hladinou - nebylo vidět  

ZPRÁVY Z VÍTOVIC OD ADVENTU DO HROMNIC

První prosincový soumrak druhým rokem odstartoval rozsvěcování adventního kalendáře na do-
mech ve Vítovicích. Světelná čísla tak pomohla rozbít tmu ovládající toto roční období a vylákala 
děti na průzkum, kdepak se asi rozsvítí další číslo kalendáře…
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z jedné strany rybníka na druhou. Mlha byla hus-
tá tak, že by se dala krájet, a kdo ví, jestli se za ní 
někde neschovával Rákosníček… 
Ale to už je jiná pohádka – začal nový rok, ves-
nici obešli tříkráloví koledníci a 21. ledna 2023 
se sešly děti v sále na maškarním plese Sokola 
Vítovice.  Mohly si zasoutěžit a zatančit jen tak 
samy nebo po vzoru šikovných předtanečnic, 
které je naučily nestárnoucí ptačí tanec i oblíbe-
nou Macarenu. Rytmické hity opět odpaloval DJ 
Rabbit, odpoledne bylo veselé a děti spokojené - 
každá maska si odnesla nějakou cenu. Děkujeme 
holkám Seroiszkovým, Petře Doleželové, Karlovi 
Šubertovi a všem organizátorům, kteří se podí-
leli na zdárném průběhu všech výše uvedených 
akcí.

Rousínovské obecenstvo dostalo vánoční hu-
dební dárek v podobě hned několika koncertů.  
A dárek to byl opravdu krásný. 
V prosinci připravili velmi pěkný koncert peda-
gogové a žáci Základní umělecké školy Františ-
ka Sušila. Na druhou prosincovou neděli město 
pozvalo do prostor Záložny na vánoční koncert 
dechovou hudbu Vlčnovjanka. A čtyři vánoční 
koncerty připravili sbory i jednotlivci, kteří v na-
šem městě žijí nebo tvoří.

Sbor Danielis uvedl čtyři vánoční koncerty 
Rok 2022 jsme zakončili sérií čtyř vánočních kon-
certů. Tradiční kulturní události byly letos roz-
prostřeny mezi 4. prosinec až 8. leden nového 
roku. Vícebarevnost naší interpretace vánočního 
příběhu byla srdečně přijata jak v příjemně vyto-
peném sále v Zelené Hoře, tak i uprostřed chlad-
ných zdí křesťanských chrámů. Děkujeme za 
hojnou návštěvnost a vřelé přijetí od pořadatelů.

S koledami vystoupila Cimbálová muzika 
Kalečník 
Tříkrálový koncert Cimbálové muziky Kalečník se 
konal v neděli 8. ledna 2023 v kostele sv. Václa-
va v Rousínovci. V úvodu koncertu zazněla zhu-
debněná modlitba Anděle Boží, strážce můj, dále 
mohli návštěvníci koncertu slyšet známé i méně 
známé lidové vánoční písně a koledy a skladby 
s duchovní tématikou. Koncert byl pořádán jako 
benefiční, finanční výtěžek z koncertu byl pouká-

zán místní farnosti k úhradě nákladů spojených 
s právě probíhajícími opravami interiéru koste-
la sv. Maří Magdaleny na náměstí v Rousínově. 
Konání koncertu také podpořilo město Rousínov. 

Koncert nejmladšího sborového tělesa zahřál 
u srdce 
Komorní ženský pěvecký sbor a David Kříž navá-
zali na tradici Vánočních koncertů, které tradič-
ně po mnoho let připravoval Smíšený pěvecký 
sbor Sušil. Koncert se přesunul z důvodu opravy 
kostela sv. Maří Magdalény do kostela v Rousí-
novci. A přesto, že nový sbor má za sebou zatím 
jen jeden rok veřejného působení, profesionalita, 
pohoda a radost ze zpívání ze členek sboru jen 
a jen září. 

Rousínovský rodák Martin Doležel vánoční 
koncertní sérii uzavřel
Martin Doležel přizval ke koncertu, který se ko-
nal třetí lednovou neděli, hosty, z nichž mnozí 
naše město důvěrně znají a někteří v něm žijí. 
Koncert v prostorách kostela sv. Václava přenesl 
posluchače daleko za naše hranice ve skladbách 
zahraničních autorů, ale mnohé skladby ukázaly 
bohatost a krásu i české a moravské hudby. Kon-
cert byl krásnou uměleckou tečkou za obdobím 
Vánoc.

Nutno ještě podotknout, že letošní zima ani na 
okamžik nepřála bruslařům na rybníku – ještě se 
nestalo, a pamětníci nechápavě kroutí hlavou, že 
by ani na pár dní nezamrzl ve Vítovicích rybník. 
A tak převedeno slovy klasika na zimní tématiku 
můžeme jen suše konstatovat, že „Tento způsob 
zimy zdá se mi poněkud nešťastným …“. Zkrát-
ka, na rybníku si po ledu dosud nikdo ani neškr-
tl - ani botou, natož bruslí. Snad bude příště líp  
a zas vytáhneme brusle, sáně, běžky a posta-
víme sněhuláky, tak jako za starých časů - tak, 
jak to nezapomenutelně zpívá další klasik „Když 
jsem já byl tenkrát kluk“.

Hana Richterová

ROUSÍNOVSKÉ PĚVECKÉ SBORY O VÁNOCÍCH KONCERTOVALY 

Naše město má dlouhou tradici sborového zpěvu a může být právem hrdé na ty, kteří věnují svůj 
čas umění. Obzvlášť v období Vánoc rádi nasloucháme hudbě, která umocňuje slavnostní náladu. 
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Všechna vánoční vystoupení přinesla radost, po-
koj a pocit blízkosti mezi návštěvníky. Přejeme 
všem obyvatelům našeho města, aby celý rok re-
zonoval ve stejném duchu jako vánoční koncerty. 
Umělcům přejeme, aby jejich chuť zprostřed-
kovat bohatost hudby a umění nikdy nezmizela  
a přinášela stále radost jim i nám, posluchačům. 

Eliška Škrobová
vedoucí odboru školství a kultury

a Pavel Varta, článek Danielis

Cyklus jsem koncepčně zaměřil na velikány mal-
by období moderního malířství, tedy 1. poloviny 
20. století. Koncept byl zhruba na polovinu roz-
dělený na obrazy a fotografie. V obrazech mohli 
návštěvníci najít otisk práce Františka Kupky, 
Gustava Klimta, Pieta Mondriana, Pabla Picassa,  
Fridy Kahlo, Paula Gauguina, Edgara Degase, 
Clauda Moneta a dalších modernistů. Obrazy 
byly doplněny sochami. Jmenovaní autoři mě do-
provázejí takřka celý život a šlo o tvůrčí vjemy pro 

mou malbu důležité, 
které jsem do mých 
obrazů zanesl z jejich 
práce. Každý pozoro-
vatel mohl posoudit, 
jestli v jejich práci 
našel podobné prv-
ky jako já. Jak napsal  
o mé práci deník Rov-
nost, jsem skutečně 
,,...bytostně spojený 
s místní hroudou...“, 
proto na výstavě ne-

mohly chybět fotografie místní krásy. Kdo moji 
práci zná, tak tuší, že se nejednalo o malebnou 
krajinu našeho okolí, ale o nejkrásnější ženy, 
které s Atelierem Zugar spolupracují, většina z 

nich dlouhodobě. Je to vždy jakési propojení mé 
práce, která je dominantní v malbě, ale aby byla 
podpořena více zdroji, musí být podložena kres-
bou, fotografií, sochařskou činností, grafikou, 

aby stála na víceúhlových zásadních principech 
zjednodušení konkrétního objektu. 
Návštěvníci vernisáže, která proběhla v sobotu 
26. listopadu 2022 v 15 hodin v galerii na Staré 
radnici v Rousínově, se mohli mimo mého ko-
mentáře zaposlouchat do hudebního okrášlení 
vernisáže Markem Soldánem. Výstava vznikla 

za podpory města Rousínova, jemuž děkuji za 
starost o naše výstavní prostory. Druhý den po 
vernisáži se rozsvěcoval vánoční strom. Po del-
ší době jsem pak s rodinou mohl vyrazit na tuto 
událost i s otevřenou galerií. Všem lidem tedy 
přeji nejen do nového roku 2023, abychom si 
tyto možnosti koncertní hudby, společenských 
tradic, výstav, folklóru, a především svobody, 
nenechali nikdy vzít a k těmto našim hodnotám 
se vždy dovedli vrátit. 
Děkuji všem návštěvníkům za hojnou účast  
a doufám, že moje výstava pomohla navodit po-
cit předvánoční pohody, radosti a klidu.

Pavel Zugar
foto Jaromír Flössler

Letos se vydalo do ulic Rousínova dvacet sku-
pinek koledníků a jedna pokladnička byla umís-
těna na pokladně městského úřadu. Z počátku 
to vypadalo, že ani tolik skupinek dohromady 
nedáme. Děti odrůstají a skupinky, které byly za-
pojeny spoustu let, se již neúčastní. Proto jsem 
velmi uvítala pomoc naší základní školy, ze kte-
ré vzešlo pět skupinek koledníků. Spojili se žáci  
9. a 5. ročníků, kdy deváťáci, kteří již dovršili  
15 let, byli vedoucími skupinky a doprovázeli je 
páťáci. S velkým nadšením vyrazili do ulic přesně 
na svátek Tří králů, v pátek 6. ledna. Vykoledovali 
pěknou sumu peněz, ze své pomoci měli velkou 

radost a někteří přislíbili účast i v příštím roce. 
Moc jim za pomoc děkuji a obracím se na všechny, 
kdo mají trochu odvahy, hodně nadšení a otev- 
řené srdce, ať se k nám přidají v dalších le-
tech. Stačí mě kontaktovat na telefonním čísle  
517 324 846 (Městský úřad Rousínov).
Letos jsme vybrali krásných 139.319 Kč. Všem 
dárcům moc děkujeme.
A kolik se vybralo v jednotlivých částech? Může-
te se podívat na tabulku.

Markéta Pekaříková
koordinátorka sbírky

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2023 V ROUSÍNOVĚ BYLA ÚSPĚŠNÁ

Začátkem ledna 2023 opět vyrazili do ulic našeho města a místních částí tříkráloví koledníci. 

VÝSTAVA VENUŠE MALÍŘŮ MODERNY

Po delší době jsem připravil autorskou výstavu v mém rodném Rousínově. Kvůli covidové pande-
mii se ji povedlo v předvánočním termínu uskutečnit až napotřetí. 

Rousínov – město 27 496 Kč

Rousínov – sídliště 23 550 Kč

Královopolské Vážany 11 056 Kč

Vítovice 14 545 Kč

Čechyně 16 243 Kč

Kroužek 13 729 Kč

Rousínovec 14 664 Kč

Slavíkovice 12 886 Kč

Městský úřad 5 150 Kč

Celkem 139 319 Kč
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V HECROCKu hrajeme výhradně naživo domácí 
převzatou a zatím jen částečně vlastní tvorbu. 
Jedná se převážně o elektrickou hudbu s prvky 
rocku, rock and rollu, blues a country, kdy základ 
tvoří rocková hudba. 
Náš soubor byl založen 30. října 2005 a tehdy 
tvořili základ kapely hudební nadšenci z Brodku 
u Prostějova a Želče. V současnosti máme zá-
kladnu v Královopolských Vážanech. Kapela se 
postupně začala prosazovat za hranicemi regio-
nu, posléze i kraje. Nejvíce vystoupení zazname-
náváme v kraji Olomouckém a Jihomoravském, 
občas nahlédneme i do kraje Pardubického  
a Zlínského. 

Vzhledem k častým změnám v obsazení kape-
ly stále čekáme na vydání vlastního CD nebo 
DVD. Naše písně zatím můžete slyšet na You-
Tube kanále, kde se představujeme asi v třiceti 
skladbách. 
Momentálně hrajeme v sestavě Luděk Kolařík 
(baskytara a zpěv), Honza „Žanek“ Flax (kyta-
ry, harmoniky a zpěv), Broňa Hála (bicí), Standa 
Vládek (akustická kytara a zpěv), Petr Kosík (sólo 
kytara). 
Rádi se s Vámi uvidíme na akcích, kde budeme 
hrát.

Luboš Kolařík

Protože se v Živém betlému na jevišti představi-
lo sedmdesát účinkujících a v hledišti se chystalo 
usednout na tři sta diváků, bylo konání přesunu-
to do sálu TJ Spartak Slavíkovice. Sborové scény 
zdobil zpěv ROUSINGU, jednotlivé postavy hráli 
herci všech věkových kategorií. Vše doprová-
zel hostující smyčcový kvartet profesionálních 
hudebnic agentury Jitky Břízové (Arte per tutti) 
a to vše pod taktovkou uměleckého vedoucího 
D.A.V.Aků, režiséra Davida Kříže. Tomu se poda-
řilo společně s profesionálním zvukem a svě- 
telným parkem týmu Filipa Ševčíka proměnit sál 
ve skutečný divadelní prostor. Celý večer zahá-
jil místostarosta města Zdeněk Šedý, který mj. 
vyzdvihl práci kostymérek Jitky Chumchalové  
a Marie Hýzlové st. Poděkoval všem příspěvko-
vým i neziskovým organizacím města, které při-
spěly ke zdařilým celoročním oslavám osmisté-
ho výročí města. 

V prosinci připravil nejnovější pěvecký soubor 
ROUSING on-line adventní pozdravy z kaple sv. 
Floriána, z prostor právě rekonstruovaného 
chrámu sv. Maří Magdalény, z kostela sv. Filipa 
a Jakuba v Královopolských Vážanech a z kostela 
sv. Václava v Rousínovci. 
V posledně jmenovaném kostele se také usku-
tečnil 26. prosince tradiční vánoční koncert, na 
kterém společně s ROUSINGEM vystoupil hostu-
jící sbor Těžké harmonično pod vedením Pavlíny 
Doskočilové. Milým hostem koncertu byla také 
její maminka, paní Jolana Němcová – Zouharová, 
která více než třicet let vedla Smíšený pěvecký 
sbor Sušil.  

Filip Kolmačka

VÁNOČNÍ PROJEKTY D.A.V.AKŮ

Slavnostní rok 2022 zakončili D.A.V.Aci pátým projektem, kterým se stalo představení Živý bet-
lém. A na svátek sv. Štěpána připravilo tradiční vánoční koncert hudební uskupení – ženský pě-
vecký sbor ROUSING.

KAPELA HECROCK SE OPĚT PŘIPOMÍNÁ

Po období trablů způsobených pandemií opět ožívá činnost rousínovské kapely HECROCK.
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Jižní Morava čte 2022
Konec roku 2022 byl v naší knihovně plný akti-
vit. V prosinci proběhlo předání cen úspěšným 
účastníkům sedmého ročníku projektu Jižní Mo-
rava čte, do kterého jsme se zapojili s dalšími 
šedesáti knihovnami. Kromě podpory čtenářství, 
besed a dalších akcí je nejdůležitější součás-
tí projektu literární a výtvarná soutěž. Tématu 
roku 2022 s názvem „Co vypráví voda“ se u nás 
zúčastnilo více než šedesát soutěžících. Děkuje-
me všem mladým umělcům, učitelům i rodičům 
za jejich zájem. Celý projekt Jižní Morava čte byl 
financován Jihomoravským krajem.

Vánoční tvoření s muzikoterapií
Vánoční výtvarné tvoření a pohádka s muziko-
terapeutkou přilákaly mnoho dětí a jejich do-
spělých doprovodů. Na koberci v malém sále 
Záložny probíhala hudební pohádka, kde se děti 

aktivně zapojovaly a zahrály si na zajímavé ná-
stroje, které pro ně přichystala paní muzikotera-
peutka. Po jejím skončení byla na dvou stanoviš-
tích připravena rukodělná aktivita. Děti náruživě 
a s velkou fantazií za mírné dopomoci dospělých 
vyráběly vánoční anděly a svícínek, které si po 
skončení akce odnesly domů. 

Čteme pejskovi
V lednu k nám přijela paní Kalivodová se svým 
canisterapeutickým pejskem. Nejdříve se děti  
s pejskem Bekynkou seznámily, paní lektorka jim 
vysvětlila, co canisterapie je, jak takový pejsek 
nemocným pomáhá a jak se s pejskem pracu-
je. Potom si děti vzaly knížku a alespoň kousek 
pejskovi přečetly anebo si povídaly o obrázcích 
v ní. Nejdříve pejsek jen poslouchal, čtení se mu 
líbilo. Poté ho děti mohly hladit. Při společném 
besedování paní canisterapeutka odpovídala na 

ROUSÍNOVSKÁ KNIHOVNA zvídavé dotazy a vyslechla si i zkušenosti dětí. 
Přítomnost hodného pejska jako posluchače po-
máhá odbourat dnes mezi dětmi rozšířenou ne-
chuť k hlasitému čtení a učí děti vnímat knihovnu 
jako místo, kde mohou prožít něco zajímavého.

Jitka Chmelová
knihovnice
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NOVÉ KNIHY
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Informační zpravodaj města Rousínova, periodický tisk územního samosprávného celku, evidenční číslo MK ČR E 15070, vydává město 
Rousínov, IČ 00292281, Sušilovo náměstí 84/56, 683 01 Rousínov, na území města Rousínova jako dvouměsíčník v nákladu 2 400  
výtisků. Vychází dne 17. 2. 2023 • Redakční rada: L. Křížová, L. Chromá, J. Sokolová Šidlová • Design zpravodaje: NEO STYLE s.r.o. • Sazba, 
grafická úprava a tisk: Printeco s.r.o., IČ 25622528, Hněvkovského 77, 617 00 Brno, provozovna  Cejl 76, 602 00 Brno.

Odbor/funkce Příjmení, jméno, titul Telefon Mobil E-mail
Starosta města Lukášek Jiří, Ing. 517 324 825 732 319 065 lukasek@rousinov.cz
Místostarosta města Šedý Zdeněk 517 324 835 773 114 857 sedy@rousinov.cz
Tajemník MěÚ Tlčik Marián, Ing., MBA 517 324 824 724 982 860 tlcik@rousinov.cz
pověřenec GDPR Grecová Jitka 517 324 829 739 454 697 grecova@rousinov.cz
Odbor  vnitřních věcí
trvalý pobyt, přestupky Hrachovinová Petra,  Mgr. 517 324 838 778 435 984 hrachovinova@rousinov.cz 

radnice@rousinov.cz 

podatelna Škvarková Hana 517 324 820 770 162 325 skvarkova@rousinov.cz 
e-podatelna@rousinov.cz

matrika, Czechpoint Hladká Markéta 517 324 821 733 539 138 hladka@rousinov.cz
Oddělení sociálních věcí Chládek Pavel, Bc., Dis. 517 324 830 778 770 068 chladek@rousinov.cz
sociální pracovník Kabelková Naďa, Mgr. 517 324 830 770 172 391 kabelkova@rousinov.cz
pečovatelská služba Hegrová Miloslava 517 326 180 770 181 912 hegrova@rousinov.cz
pečovatelská služba Habánová Miroslava 517 326 180 770 168 682 habanova@rousinov.cz
pečovatelská služba Jindřichová Eva 517 326 180 775 894 153 jindrichova@rousinov.cz
pečovatelská služba Pekárková Jitka 517 326 180 770 168 683 pekarkova@rousinov.cz
Odbor hospodářsko-správní Řehořová Růžena, Ing., MPA 517 324 834 739 454 698 rehorova@rousinov.cz
smlouvy Müllerová Jaromíra 517 324 823 770 120 759 mullerova@rousinov.cz
účetní Machová Eva 517 324 839 machova@rousinov.cz
mzdová účetní Šmerdová Jana 517 324 822 smerdova@rousinov.cz
referent Navrkal Radek, JUDr. 517 324 823 770 120 759 navrkal@rousinov.cz
pokladna Pekaříková Markéta 517 324 846 774 165 361 pekarikova@rousinov.cz
Odbor výstavby 
a životního prostředí Pekařík Dušan, Ing. 517 324 833 734 752 399 pekarik@rousinov.cz

projektový manager Kejlová Lenka, Ing. 517 324 847 778 435 983 kejlova@rousinov.cz
projektový manager Nohelová Petra 517 324 847 733 373 554 nohelova@rousinov.cz
stavby Varta Pavel 517 324 841 770 140 093 varta@rousinov.cz  
stavby Vintrová Hana 517 324 828 731 651 359 vintrova@rousinov.cz
životní prostředí Chromá Dana, Mgr. 517 324 849 778 411 252 chroma@rousinov.cz
Stavební úřad Horčičková Hana, Bc. 517 324 827 739 454 692 horcickova@rousinov.cz

Mezihoráková Tamara, Ing. 517 324 832 739 454 695 mezihorakova@rousinov.cz
Ryšánek Jiří, Ing. 517 324 836 739 454 690 rysanek@rousinov.cz

Odbor školství a kultury Škrobová Eliška, Ing. 517 324 826 733 539 133 skrobova@rousinov.cz
knihovna Chmelová Jitka, Mgr., MBA 517 324 842 chmelova@rousinov.cz

Machálková Jana 517 324 842 machalkova@rousinov.cz
Městské služby Rousínov Brtník Jan 517 324 837 778 956 501 brtnik@rousinov.cz

Kadlec Miroslav 771 229 012 kadlec@rousinov.cz
Doležalová Dana, Ing. 778 411 251 dolezalova@rousinov.cz
Sedláčková Miluše 517 324 837 sedlackova@rousinov.cz
Komariková Hana, Ing. 517 324 837 komarikova@rousinov.cz
Haizler Vlastimil 778 439 429 haizler@rousinov.cz

Městská policie Rousínov Kučera Pavel, Ing. 770 127 000 kucera@rousinov.cz 
mpolicie@rousinov.cz

Pospíšil Mojmír 770 171 697 pospisil@rousinov.cz
Vašek Pavel 778 417 821 vasek@rousinov.cz
Bastl Miloš, Bc. 771 266 459 bastl@rousinov.cz

hasiči – JSDH Rousínov Marišler Vlastimil 777 681 605 jsdh@rousinov.cz

POČASÍ V ROUSÍNOVĚ V ROCE 2022

Rok 2022 v Česku hodnotíme jako teplotně nadnormální a srážkově normální. Jaký byl z pohledu 
počasí v Rousínově? Využijeme k tomu stejně jako v předchozích letech data ze stanice B7ROUP01 
na ulici Polní, ležící v městské zástavbě, která je řazena v databázi ČHMÚ jako stanice doplňková.

Průměrná roční teplota činila 10,1 °C, což bylo  
o 0,1 °C více než normál v letech 1991−2020. Nej-
vyšší teplota vzduchu byla naměřena 20. a 21. 
července, kdy maximum vystoupilo na 35,5 °C. 
Nejvyšší průměrná denní teplota 27,8 °C byla 
zaznamenána 21. července. V roce 2022 bylo 
naměřeno 75 letních dnů, tedy dnů, kdy teplota 
dosáhla nebo překročila hranici 25 °C. Nejvíce 
letních dnů bylo v srpnu (25). První letní den byl 
změřen 11. května (maximální teplota 28,2 °C)  
a poslední 8. září (26,2 °C). Počet tropických dnů 
dosáhl čísla 27. Nejvíce tropických dnů měl čer-
venec (12). Nejnižší teplota vzduchu byla namě-
řena 17. prosince (-10,8 °C). Přízemní minimální 
teplota dosáhla svého minima dne 17. prosince 
s hodnotou -14,7 °C. Nejnižší průměrná denní 
teplota -5,9 °C byla zaznamenána 18. prosin-
ce. V Rousínově bylo naměřeno 119 mrazových 
dnů, tedy dnů, kdy teplota klesla pod bod mrazu. 
Celodenní mráz (ledový den) byl zaznamenán  
v 10 dnech roku. Nejvíce mrazových dnů (26) bylo 
v březnu. Nejvíce ledových dnů (6) bylo v prosin-
ci.
Den s nejvyšší minimální denní teplotou byl 29. 
červen s hodnotou 19,9 °C. Den s nejnižší maxi-

mální denní teplotou byl 18. prosinec s hodnotou 
-4,0 °C. Nejteplejším měsícem byl srpen s prů-
měrnou teplotou 20,9 °C a nejchladnějším mě-
sícem byl prosinec s průměrnou teplotou 0,4 °C.
V Rousínově spadlo za kalendářní rok 420,4 mm 
srážek, tedy 420 litrů vody na jeden metr čtve-
reční. Šlo o podprůměrné množství srážek. V po-
rovnání s normálem v letech 1991−2020 to bylo 
o 109 mm méně. Nejdeštivějším měsícem byl sr-
pen se 70,4 mm, naopak nejsušším měsícem se 
stal říjen s pouhými 10,3 mm. Největší množství 
srážek za jeden den spadlo 26. července, kdy za 
24 hodin napršelo 29,4 mm. Nejvyšší sněhová 
pokrývka byla změřena 16. prosince, kdy výška 
sněhu dosáhla 15 cm.

Jan Vykydal
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